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18. marts 2007 

 
Nyhedsbrev 

 
 
Til interessenterne i Vestrup Nord Vindmøllelaug I/S. 
 
Den 17. marts blev det årlige interessentskabsmøde afholdt på Dalbyover kro. I år mødte 16 
frem. Mødereferatet er vedlagt dette brev. 
 
På interessentskabsmødet blev Frede, Jørgen, Benny og Gunnar genvalgt. Ole Steen 
Jensen blev valgt som ny første suppleant. 
 
 Navn Adresse Postnr. By Tlf.nr. 
Formand Frede Laursen Hobrovej 217 - Gravlev 9520 Skørping 98375116 
Næstformand Allan Steen 

Christensen 
Rønnevej 3 - 
Harridslev 

8900 Randers 86442424 

Kasserer Jørgen Gammelby Nyvangsvej 30C, st. tv. 8900 Randers 86472124 
Sekretær Kim Plauborg Skelagervej 230 8200 Aarhus N 86168131 
Best. medlem Kaj Skalski Georgsminde 17 8900 Randers 86416231 
1. suppleant: Ole Steen Jensen Irisvej 11 8900 Randers  
2. suppleant: Benny Adriansen Hobrovej 69 8900 Randers  
Bilagskontrollant: Gunnar 

Christensen 
Nedergaardsvej 26 8900 Randers  

 
 
2006 var bestemt ikke noget fantastisk år med hensyn til vind, men 2007 er begyndt med et 
ordentligt pust. Vindmøllen satte i januar måned ny rekord med 233200 kWt, hvilket alene 
svarer til 20% af sidste års produktion. Vindmøllen har indtil udgangen af februar måned 
2007 produceret i alt 11,8 millioner kWt. Vi håber på en god sommer og fortsat god vind for 
vores vindmølle. 
 
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen 



Vestrup Nord Vindmøllelaug I/S  
 

http://vnv.plauborg.net/  side 2/4 
 

Mødereferat 
 

Møde: Interessentsskabsmøde  
 
Mødedato: 17. marts 2007 kl. 11.00 
  
Mødested: Dalbyover Kro  
 
Deltagere: Bestyrelsen: Frede Laursen, Allan Steen Christensen, Jørgen Gammelby, Kaj 

Skalski og Kim Plauborg. 
16 deltagere inkl. bestyrelsen. 

 
Referent: Kim Plauborg 
 
Interessentsskabsmøde 
 
Dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 
2. Valg af stemmetæller og referent. 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år. 
4. Forelæggelse af regnskab med bestyrelsens indstilling til anvendelse 

af overskud eller inddækning af tab, samt forelæggelse af budget for 
det kommende år. 

5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter. 
6. Valg af revisor. 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter. 
8. Eventuelt. 

 
1. Valg af dirigent 
Bestyrelsens formand Frede Laursen bød velkommen til alle de fremmødte. 
Frede foreslog Tom Plauborg som dirigent. Han blev valgt.  
Tom takkede for valget og konstaterede, at mødet var lovligt indkaldt. 
 
2. Valg af stemmetæller og referent 
Frede foreslog Kim Plauborg som referent, og han blev ligeledes valgt. 
Valg af stemmetællere blev udsat til punkt 5, hvis nødvendigt. 
 
 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
Frede berettede, at det var dejligt at kunne starte mødet med at sige, at vi havde fået en 
rigtig god start på 2007. Januar havde givet en produktion på 233200 kWt, hvilket er ny 
rekord. Februar havde ligeledes givet godt, nemlig 148210 kWt. 
 
Harridslev andelskasse meddelte os i det forløbne år, at de nu ville til at tage et gebyr for at 
fordele udbyttet til alle vore interessenter. Men samtidig foreslog de, at vi i stedet selv kunne 
stå for det. Jørgen foreslog bestyrelsen, at han gerne ville gøre dette, hvis lauget ville 
indkøbe og stille en computer til rådighed til det.  
 
I forbindelse med reparationen af gearet sidste år fik vi dækket vores driftstab. Beløbet blev 
fastsat ud fra en gennemsnitsbetragtning af forrige års produktion. Frede har imidlertid 
forsøgt at få forsikringen til at opgøre det ud fra en sammenligning med de øvrige møller 
inden for samme tidsrum. Det skulle have kunnet givet os yderligere ca. 8000 kr. i erstatning, 
men det er desværre ikke lykkedes at overbevise forsikringen. 
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Frede og Kaj har deltaget i et par møder i løbet af året. Mest interessant var, at der var nogle 
vindmøller, hvor man havde fundet, at vingerne var begyndt at krakelere i overfladen.  
Desuden blevet der opfordret til at lade Danmarks Vindmølleforenings eksperter gennemgå 
vindmøllen for at kigge på generatoren og lejerne og sikre sig, at de kørte optimalt. 
Det blev i øvrigt også nævnt, at man kunne tænke over, om det ville være smart at stoppe 
vindmøllen, når det virkelig blæser, for i sådanne situationer er prisen for strøm på det frie 
marked meget lav. 
 
Der er blevet indkøbt en dongle til Fredes computer, så han kan følge vindmøllen hjemmefra. 
Der har igen i år været et par tilfælde, hvor vindforholdene har været så varierende, at 
møllen er stoppet og startet et antal gange inden for meget kort tid. I de særlige tilfælde er 
det bedst at få stoppet møllen, indtil forholdene igen er normale. 
 
Til februar næste år vil vindmøllen have kørt i 10 år, og så er det desværre slut med den 
faste afregningspris på 33 øre/kWt. Derefter vil vi få 10 øre/kWt + markedsprisen, som 
varierer meget afhængig af vind og vejr. Hvis markedsprisen i en længere periode er meget 
lav, vil det altså give en tilsvarende lav forrentning af vores investerede kapital. Derfor er det 
naturligt at overveje, om lauget i en sådan situation ville være bedre tjent med at udskifte 
vindmøllen til en ny, større model. Desværre kan vi ikke med den nuværende lokalplan få lov 
til at stille en større vindmølle op i området.  
 
En interessent spurgte, om vi fremover kunne få en fast pris for strømmen. Men desværre er 
det ikke muligt p.t. Bestyrelsen har valgt, at lauget skal sælge strømmen via DV energi, hvis 
formål er at sælge vindmøllestrømmen på det fire marked til den bedst mulige pris. 
 
En anden interessent spurgte, om vi eventuelt skulle sælge møllen, når den nu var blevet 10 
år. Kaj kunne oplyse, at han havde hørt, at der var mange købere til brugte vindmøller. Efter 
lidt diskussion blev det besluttet at se tiden lidt an og tage emnet op på næste års møde. 
 
Bestyrelsens beretning blev enstemmigt godkendt. 
 
4. Forelæggelse af regnskab og budget 
JG gennemgik nøgletallene i regnskabet for 2006 samt budgettet for 2007. 
 
Der er blevet udbetalt 301,- kr. per andel i 2006. 
Egenkapitalen er per 31/12 2006 opgjort til 2395,- kr. per andel. 
Der har været renteindtægter på 10641,- kr. Lauget har en udmærket aftale med 
andelskassen om en konto, som giver en halv procent over højeste indlånsrente, og kontoen 
er desuden uden særlige bindinger. Desværre kan vi ikke oprette en af de nye 4-4,5% konti, 
da det skal være en person og ikke kan være et firma, som har kontoen.  
 
Vi er nu ved at være tæt på at have sparet de 500.000,- kr. op som reservekapital igen. 
 
Nu da Jørgen står for udlodningen af udbytte, skal der ikke længere betales gebyr for 
overførsler til andre pengeinstitutter end Harridslev Andelskasse. Ønsker man at anvende en 
konto i et andet pengeinstitut, kan man give bestyrelsen besked om dette fx på 
vnv plauborg.net. 
 
Regnskab og budget blev enstemmigt godkendt. 
5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter 
Frede Laursen og Jørgen Gammelby fra bestyrelsen var på valg. Begge modtog genvalg, og 
da der ikke var øvige, der ønskede at stille op, blev de valgt enstemmigt. 
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Suppleanten Benny Adriansen var ligeledes på valg og modtog genvalg. Ole Steen 
Jensen valgte at opstille i stedet for Frits Dahl, og da der ikke var øvige, der ønskede at stille 
op, blev også de enstemmigt valgt. 
Bestyrelsen dannes derfor af følgende interessenter: 
 
Frede Laursen 
Allan Steen Christensen 
Jørgen Gammelby 
Kim Plauborg  
Kaj Skalski 
1. suppleant: Ole Steen Jensen 
2. suppleant: Benny Adriansen 
 
6. Valg af revisor 
Gunnar Christensen modtog også genvalg og blev enstemmigt valgt til intern 
revisor/bilagskontrollant. 
 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter 
Der var ikke kommet nogen forslag fra interessenterne eller bestyrelsen. 
 
8. Eventuelt 
Der blev spurgt, om der var nogen, der havde klaget over støj fra vores mølle. Men det er der 
ikke. Allan supplerede med, at den ikke kan høres i nærmeste by Harridslev. 
 
Frede takkede for god ro og orden og takkede Tom for at have påtaget sig dirigentrollen. 
 
Mødet sluttede kl. 12.00. 
 
Februar-nummeret af månedsmagasinet Naturlig Energi blev uddelt til alle interesserede. 
 
Lauget var herefter vært ved et lettere traktement. 


